
Protokoll fört vid HDR tisdagen den 5 april 2005 
 
Närvarande: Marousia Ludwika Korolczyck (Moderna språk), Maria Evertsson 
(Musikvetenskap), Henrik Berg (Arkeologi & antik historia, Centrum för 
Genusvetenskap), Carina Johansson (Nordiska språk), Per Löwdin (DO), Linn Areskoug 
(Littvet), Jesper Ducander (ABM), Linnéa Anglemark (Engelska), Sara Hansson 
(Historia), Jessica Sjöholm (Konstvetenskap), Gustav Öquist (Ling-fil.), Ulrika Serrander 
(Ling-fil.), Jesper Ducander (ABM), Ann Blückert (Nordiska språk).  
 
 
Anmält förhinder: Ilona Hanke (Littvet), Georg Stenborg (Ling-fil.), Charlotte Lindgren 
(Moderna språk), Linus Johansson (Musikvetenskap).  
 

1. Mötet öppnades. 
 
2. Linnéa Anglemark valdes till mötesordförande, Jessica Sjöholm valdes till 

rösträknare och justeringsperson.  
 

3. Kallelsen godkändes. 
 

4. Dagordningen fastställdes med två övriga frågor: Marousia Ludwika Korolczyck 
anmälde en fråga om nomineringen till årets student och Per Löwdin anmälde en 
fråga angående stencilavhandlingar och disputationsordningar.  

 
5. Föregående mötesprotokoll godkändes. 

 
6. Meddelanden:  
A) Jesper Ducander meddelade från Biblioteksnämnden att representanter från Karin 

Boyebiblioteket samt Carolina gärna deltar vid HDRs möten.  
B) Ulrika Serrander meddelade från Ling-fil. att frågan om studierektor är på gång, 

dock har det inte beslutats om vem det blir. 
C) Jessica Sjöholm meddelade från Konstvetenskapen att det har uppstått problem 

angående finansiering av aktiviteter för doktoranderna inom forskarutbildningen. 
Den fråga som det rör för tillfället är en resa till London som är poänggivande 
inom forskarutbildningen men som doktoranderna förväntas bidra ekonomiskt till 
ur egen kassa. En av de oklara punkterna är om aktiviteter är obligatoriskt eller 
inte. Doktoranderna skiljs ut som en enskild grupp trots att de omfattas av 
anställdas allmänna villkor.  

D) Sara Hansson meddelade från Historiska att man på institutionen diskuterar frågan 
om distributionskostnader för avhandlingar med anledning av Carolinas olika 
besparingsstrategier. Detta är en kostnad som nu riskerar att hamna på den 
enskilda doktoranden. En arbetsgrupp tillsattes bestående av Linnéa Anglemark 
(sammankallande), Sara Hansson och Gustav Öquist att utreda de olika besluten 
om Carolinas, institutionernas och doktorandernas respektive skyldigheter och 
rättigheter gentemot varandra.  



E) Per Löwdin (DO) meddelade om det forskningspolitiska läget att teknik och 
medicin prioriteras på bekostnad av humaniora i forskningsbudgeten. Det finns 
även vissa tendenser att vilja kommersialisera forskningen. Dock är det positivt 
att påtryckningar om kvalité har formulerats.  

F) Ann Blückert meddelade från KVDU att en ny vice rektor har valts, men på grund 
av vissa frågor kring hur valet har förrättats har rektor ännu inte utsett personen 
ifråga.  

G) Carina Johansson meddelade att man diskuterar doktoranders anställningsvillkor 
(se nedan).  

H) Henrik Berg meddelade från Arkeologi & antik historia att man inväntar en extern 
prefekt och att det är osäkert hur organisationen av institutionen kommer att se ut 
i framtiden, samt från Centrum för Genusvetenskap att två nya doktorander inom 
nationalekonomi respektive statsvetenskap har antagits på Centrum.  

I) Maria Evertsson meddelade från Musikvetenskap att man håller på att utveckla en 
ny musiklärarutbilding.  

J) Marousia Ludwika Korolczyck meddelade från Moderna språk att man väljer en 
ny institutionsledning från och med 1/7 2005. På fakultetsnämnden diskuterade 
man hur representantsammansättningen ska se ut. I Språkvetenskapliga 
forskarutbildningsnämnden är man klar med förslaget till individuell studieplan. 
Man vill även från doktorandernas sida ha ett möte med studierektor, alla 
doktorander och alla handledare för att diskutera handledning, examination m m.  

K) Linn Areskoug meddelade från Doktorandnämnden att man arbetar med den 
årliga Doktorandgasken och att man arbetar med kampanjen mot/konferensen om 
sexuella trakasserier, samt från Litteraturvetenskapen meddelades det att man 
kommer att kalla till ett möte med handledare, doktorander, studierektor för 
forskarutbildningen och prefekt för att diskutera forskarutbildningen.  

L) Linnéa Anglemark meddelade från Engelska att en forskarassistenttjänst har 
tillsatts i Nordamerikastudier och att man planerar att tillsätta ytterligare en 
forskarassistenttjänst i nordamerikansk litteratur. Från rekryteringsgruppen 
meddelades det att två nya professorer har tillsatts på Engelska inst. Och att en 
forskarassistenttjänst på Finsk-ugriska diskuteras. Man efterfrågade även 
önskemål om handledningsmeriter.  

 
7. Utbildningsbidrag för doktorander inom språkvetenskapliga fakulteten. 

Doktoranderna på Nordiska språk har lagt fram ett förslag om utbildningsbidrag 
18 månader + doktorandtjänst 30 månader, man har även sett att det finns 
ekonomiskt utrymme för detta. I institutionsledningen har man ställt sig skeptiskt 
till detta och Carina Johansson efterfrågar en skrivelse från HDR angående 
doktorandernas krav på bättre anställningsvillkor om institutionen har ekonomiskt 
möjlighet till detta. HDR beslutade att Carina Johansson ska författa ett förslag på 
en skrivelse som HDR kommer att diskutera.  

 
8. Prolongationsfrågor. Frågan är för närvarande vilande men arbetsgruppen arbetar 

vidare på att samla in information om olika prolongationspraxis vid de olika 
fakulteterna.  

 



 
9. Doktorandrepresentation. Ledningsgruppen har skickat ett brev till rektor med en 

förfrågan om doktorandernas representation i olika val, och svar inväntas.  
10. Stadgar för HDR. Under året har det framgått att HDRs stadgar behöver 

uppdateras. I samband med detta har den tidigare frågan om splittring av HDR 
mellan språkvetenskapliga fakulteten och historisk-filosofiska fakulteten väckts. 
Detta är ett beslut som inbegriper samtliga medlemmar i HDR och 
ledningsgruppen kommer att skicka ut en förfråga via maillistan där rådets 
medlemmar ombeds inkomma med synpunkter. Frågan tas upp vid kommande 
möten när de olika argumenten är sammanställda och kan tas i beaktande.   

11. Övriga frågor. Marousia Ludwika Korolczyck frågade om HDR kan ställa sig 
bakom en nominering till årets student. Man kom fram till att detta är tveksamt.  
Per Löwdin efterfrågade en reaktion från HDR angående dekanernas diskussion 
om att disputera med stencilavhandlingar som inte trycks förrän efter 
disputationen då det finns möjlighet att korrigera fel. Löwdin varnade för att ett 
beslut om att disputera med en stencilavhandling som man sedan söker 
tryckbidrag för kan få ofördelaktiga konsekvenser för humaniora. Linnéa 
Anglemark och Henrik Berg fick förtroende att författa en skrivelse som 
vidarebefordras till Doktorandnämnden.  

 
12. Mötet avslutades. 

 
 
 
 
Linnéa Anglemark (mötesordförande)                                  Linn Areskoug (sekreterare) 
 
 
 
Jessica Sjöholm (justeringsperson) 
 


